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Plastika z neskorobarokového kamenného 
Mariánskeho ståpa, postaveného v r. 1749 
sa nachádza v strede obce pri kostole  
sv. Mikuláša.

K¾aèno ja typická podhorská obec ležiaca po oboch stranách rieky Nitry, ktorá pramení 
práve v jej katastri. Pôdorys obce je pozdåžny popri hlavnej ceste v údolí. V minulosti 
sa obyvatelia zaoberali baníctvom, �ažbou dreva a po¾nohospodárstvom. S neskorším 
úpadkom baníctva silnel význam remesiel, v roku 1653 si domáci kováèi ako málokde 
na dedine vytvorili kováèsky cech. V obci boli postavené významné sušiarne ovocia, známe 
sa stali najmä gajdlanské sušené slivky, ktoré sa predávali až vo Viedni. 
Staršiu zástavbu v obci charakterizujú trojpriestorové zrubové, omazané a obielené domy 
pod sedlovými strechami. Významnými pamiatkami sú pôvodne ranogotický kostol 
z polovice 13. storoèia, písomne spomínaný až v roku 1464, Mariánsky ståp a dve kaplnky. 

... bola založená z generácie na generáciu. Sú to piesne v náreèí 
pri miestnom Spolku nazývanom gaaleresch, ktoré vzniklo v Gajdli. 
karpatských Nemcov Okrem nich sú to slovenské a nemecké piesne. 
v roku 1996. Spevokol reprezentuje obec na vystúpeniach doma 
Zakladajúcimi èlenmi aj v zahranièí. Vystúpenia sú obohacované 
boli obyvatelia, ktorí aj scénkami, v ktorých si radi zaspomínajú na život 
majú nemecké korene v minulosti.
a v detstve získavali Èlenovia speváckej skupiny sa aktívne zapájajú 
vzdelanie v nemeckom do spoloèenského diania v obci. Organizujú 
jazyku. Pripojili ob¾úbené Gajdlanské hody pod¾a starého práva. 
sa i mladší rodinní Nechýba bohatý kultúrny program èi ochutnávka 
príslušníci a priatelia tradièných jedál. 
slovenskej národnosti. 
V repertoári spevokolu 
sú pôvodné piesne 
z èias starých predkov, 
ktoré sa prenášali 

Kaplnka Panny Márie na hornom konci obce 
bola dostavaná v roku 1824. Bola urèená 
hlavne na ranné a veèerné modlitby. Zvon 
slúžil na ohlasovanie požiaru a povodne.

Spevácka skupina Neutrataler
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     K¾aèno je obec obklopená prírodou. Ponúka agroturistiky vrátane ošetrovania a chovu 
možnosti nezabudnute¾ných vyhliadok domácich zvierat. Priamo v spomínanom 
na mnohých cestièkách a prechádzkach po okolí. zariadení sa môžete aj ubytova� v drevenici 
Na svoje si prídu aj cyklisti èi hubári. s možnos�ou parkovania. 
Pri prechádzaní obcou sa zvedavému oku Poèetnými ubytovacími kapacitami disponuje 
nezriedka naskytnú poh¾ady na pasúcu sa srnèiu aj škola v prírode priamo v obci. Nachádza sa 
zver alebo rodinku diviakov pri rozrývaní lúk v blízkosti lyžiarskeho vleku. 
priamo pri príbytkoch miestnych obyvate¾ov. Je vybavená interiérovými športoviskami 
Turistické zariadenie (Osada Dallas) neïaleko (telocvièòa, posilòovòa, stolný tenis), v exteriéri 
obce dopåòa pestros� ponuky miestnej prírody je vybudovaná viacúèelová asfaltová plocha, 
o možnosti jazdy na koni v jazdiarni odrazová stena, futbalové ihrisko, antukové 
pre zaèiatoèníkov, jazdu po okolí v doprovode tenisové kurty. Po športových výkonoch si môžete 
skúseného jazdca èi vykonávanie mnohých aktivít odpoèinú� v saune. 

Lyžovanie a agroturistika

V zime sú v K¾aène v prevádzke dve lyžiarske na snežných skútroch. Pre záujemcov 
strediská. sa usporiadavajú lyžiarske kurzy.  Dostatoènými 
Na Faèkovskom sedle (na fotke v pozadí) ubytovacími kapacitami disponuje horský hotel 
premávajú štyri lyžiarske vleky v nadmorskej i turistická ubytovòa.
výške 806 - 1063m n.m. s celkovou prepravnou Priamo v obci v stredisku Ski K¾aèno premávajú 
kapacitou 1.800 osôb za hodinu. Zjazdovky v zimnom období dva vleky. Celková dåžk
s  dåžkou 5,8 km majú ¾ahkú, strednú i �ažkú a upravovaných zjazdoviek je 1,1 km, z toho 
obtiažnos�. Lyžiarske trate sú pravidelne je 300 m osvetlených. Stredisko ponúka 
upravované s umelým zasnežovaním. K dispozícii alternatívne lyžovanie všetkým, ktorí si chcú 
sú trate pre freeride a skiroute. Stredisko ponúka dobre zalyžova� a vychutna� si atmosféru zimnej 
možnosti pre  veèerné lyžovanie, bežecké prírody.  
lyžovanie, skialpinizmus, turistiku èi jazdu 

Klacno is a typical village situated at the foot of a mountain, lying by the Nitra River. Its source is in the land register of that 
village. The ground plan of that village is lengthwise and is spread along the main road in a valley. In the past, the inhabitants 
dealt with mining, timber production and agriculture. As the mining was falling, the importance of handicrafts was rising. In 

1653 the local blacksmiths created a blacksmith fraternity hardly found in any other village. In the village there the important fruit-drying 
houses were built; especially the so-called Gajdel dried plums became famous and were sold even in Vienna.  
An older built-up area in the village is represented by the three-room rustic bleached houses with a saddle roof. The important local 
monuments are: an early Baroque church from the half of the 13th century (mentioned in writing in 1464), Mariansky Pillar and two 
chapels. 
A singing group Neutrataler was founded in a local Club of Carpathian Germans in 1996. The constituent members were the inhabitants 
with German roots who gained their education in German language in their childhood. Later, also the younger family members and Slovak 
friends joined the group. In the repertoire of that singing group there you can find the original songs from the times of our old ascendants 
which were handed down from generation to generation. These are the songs in a dialect called Gaaleresch which originated in Gajdel, as 
well as Slovak and German songs.  The singing group represents the village in performances at home as well as abroad. Those 
performances are enriched by the scenes where the members recollect their lives in the past. The members participate very actively in the 
social events of the village. They organise the favourite Gajdel Feast according to an old law. A rich cultural programme and tasting of 
traditional meals can not be missing.   
The Chapel of St. Mary the Virgin at the top end of the village was finished in 1824. It was intended for holding morning and evening 
prayers. A bell served as a fire-alarm and flood-alarm system. 
The sculpture from the late Baroque stony Mariansky Pillar built in 1749 is now situated in the middle of the village next to the Church of 
St. Nicolas. 
In winter, the two ski resorts are open in Klacno.
In Fackov Saddle (in the picture in the background), four ski lifts work in 806  1063 metres over sea. Their overall transport capacity is 1 
800 persons per hour. The ski slopes with the length of 5,8 km provide easy, medium and hard degrees of  difficulty. All the ski runs are 
regularly adjusted and artificially snowed and you can enjoy free ride as well as ski route runs. The ski resort also offers options for 
evening skiing, track skiing, Ski Alpinism, touring or snow scooter ride. The ski courses are also organised for persons concerned. A nearby 
mountain hotel and a tourist lodging house have sufficient accommodation capacity.  
Right in the village in the Ski Klacno resort, two ski lifts work in winter. The overall length of adjusted ski slopes is 1,1 km, out of which 
300 metres are lighted. The resort offers alternative skiing for everyone who wants to enjoy skiing to the fullest in the atmosphere of nature 
in winter.  
Klacno is the village surrounded by nature. Many paths and walks in its surroundings offer the unforgettable views. The bicyclists or 
mushroom pickers can also come into their own here. While walking in the village, a curious eye can see roe deer pasturing or roar family 
digging the meadows next to the dwellings of the local inhabitants.  
The tourist company (Dallas Settlement) nearby the village complements the options of enjoying local nature; it offers horse riding for 
beginners, horse riding with the guidance from an experienced rider or many other agro-tourist activities including treating and farming 
domestic animals. That tourist company offers accommodation in a wooden house with a parking area, too. 
The so-called school in nature which is located in the village also has numerous accommodation capacities. It is situated nearby the ski lift. 
It is equipped with the interior sporting places (a gym, fitness, a table tennis); in exterior there is a multi-purpose asphalt area built, a 
baffle-wall, a football pitch and a clay tennis courts. After doing so many sport activities you can relax in a sauna.  

K¾aèno/dt. Gaidel  ist ein typisches Vorgebirgsdorf, das sich an beiden Seiten des Flusses Neutra, der im Katastergebiet des 
Dorfes entspringt, ausbreitet.  Der längliche Grundriss der Gemeinde ist an der Hauptstraße  Zentralaxe des Neutratales - 
orientiert. In der Geschichte beschäftigten sich die Einwohner  mit Bergbau, Holzbereitung und Landwirtschaft.  Mit dem 

späteren Niedergang des Bergbaues gewannen die Handwerke an ihrer Bedeutung. Im Jahre 1653 gründeten die einheimischen Schmiede 
ihre Zunft, was im Vergleich mit Verhältnissen anderer Dörfer eher selten war. In der Gemeinde wurden mehrere Trockenräume für das 
Trocken von Obst angelegt; bekannt waren  vor allem die „ Gaidler Zwetschken“, die sogar bis nach Wien verkauft wurden.
Die ursprüngliche Architektur des Dorfes charakterisieren dreiräumige hölzerne Blockhäuser. Die Häuser waren fein verputzt, gekalkt und 
mit einem Satteldach bedeckt. Zu bedeutenden Denkmälern gehört die frühgotische Kirche aus der ersten Hälfte des 13. Jahrhunderts, die 
zum ersten Mal erst 1464 erwähnt wurde, eine Mariasäule und zwei Kapellen.
Die Singgruppe „Neutrataler“ war von der Ortsgemeinschaft des Karpatendeutschen Vereins in Gaidel 1996 gegründet. Die 
Gründungsmitglieder der Gruppe waren die Einwohner der deutschen Abstammung, die in der Kindheit deutsche Schulen besucht haben. 
Später kamen die Familienmitglieder und es schlossen sich auch die slowakischen Freunde und Mitbewohner dazu. Im Repertoire hat die 
Gruppe vor allem die alten Volkstümlichen Lieder der Vorfahren, die natürlich in der deutschen Mundart gesungen werden. Die Mundart 
entstand hier, ist nur für die Gemeinde typisch und heißt „Gaaleresch“. Außerdem singen sie auch die deutschen und slowakischen 
Volkslieder. Die Singgruppe repräsentiert unsere Gemeinde bei den Auftritten zu Hause und im Ausland. Bei vielen Auftritten werden auch 
kleine theatralische Szenen mitgespielt, in denen man sich an die vergangenen Zeiten im Dorf erinnert. Die Mitglieder der Singgruppe 
beteiligen sich aktiv auch an dem gesellschaftlichen Leben im Dorf. Sie organisieren die inzwischen sehr beliebte „Gaidler Kirchweih“ mit. 
Das gute Kulturprogramm und interessante Kostprogen aus der einheimischen Küche fehlen bei dieser gelungenen Aktion nicht.     
Die Kapelle der Jungfrau Maria in dem oberen Teil des Dorfes wurde im Jahre 1824 gebaut. Sie war für die Morgen- und Abendgebete 
bestimmt.
Die spätbarocke steinerne Mariasäule aus dem Jahr 1749 befindet sich in der Mitte des Dorfes, bei der Kirche des Hl. Nikolaus.
Im Winter gibt es in Gaidel zwei Skianlagen.
In dem Bergsattel hinter dem Dorf, genannt „Fackov-Sattel“, sind in der Winterzeit 4 Skilifte aktiv im Betrieb, in der Gesamtkapazität 1800 
Personen pro Stunde.  Die Fahrstrecken mit Gesamtlänge 5,8 km haben ein leichtes, mittleres und schweres Anspruchsniveau.  Die 
Skifahrstrecken sind regelmäßig gepflegt und mit Kunstschnee beschneit. Zur Verfügung stehen die Strecken für Freeride und Skiroute. Die 
Skianlage bietet die Möglichkeiten der Abendskifahrten und Langlaufstrecken, Skialpinismus, Touristik oder Motorschlittenfahrt. Über die 
ausreichende Anzahl der Unterkunftskapazitäten verfügen das Berghotel und eine Touristenherberge.
 Direkt in der Gemeinde, in dem Skizentrum Klaèno sind im Winter 2 Skilifte im Betrieb. Die Gesamtlänge der gepflegten Skistrecken ist 
1,1 km, davon sind 300 m belichtet. Die Anlage bietet eine Alternative allen, die beim Skifahren ungestört die Winteratmosphäre der Natur 
genießen wollen.   
Klaèno ist eine Gemeinde, von allen Seiten mit Natur umgeben. Sie bieten den Besuchern die Möglichkeiten vieler Spaziergänge in der 
Gegend. Ihr Ziel finden hier auch die Radfahrer oder Pilzsammler. Bei dem Spaziergang durch das Dorf sieht man - und das nicht selten  
eine Rehwildherde beim Weiden oder eine Wildschweinfamilie an den Feldern direkt bei den Dorfhäusern. 
Die touristische Einrichtung „Dallas“ erweitert die Palette der Freizeitmöglichkeiten um die Sattelfahrt im Terrain mit einem erfahrenen 
Führer oder in der geschlossenen Reitanlage für Anfänger. Es Besteht die Möglichkeit verschiedener Agrotouristik-Tätigkeiten, die mit 
Tierzucht und Pflege verbunden sind. Die Anlage bietet die Unterkunft in einer Hütte mit Parkplätzen.
Mit zahlreichen Kapazitäten der Unterkunft ist auch die Naturaufenthalt-Schule ausgestattet. Sie befindet sich in der Nähe der 
Skifahrtanlage. 
Zu dem Gebäude gehören auch eine große Turnhalle, Fitnessstudio und  Tischtennisräume. Im Exterieur befindet sich ein Fußballplatz, eine 
asphaltierte Fläche und Ziegelsplittplatz. Nach den Sportleistungen können sich die Gäste in einer Sauna entspannen.           
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